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Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednicC;

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u
prilogu dostavljam pisane odgovore na poslaniCka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 29. aprila 2020. godine, kako bi isti bill
dostavljeni uvazenim poslanlcima.

DuSko.Matkovic



Posebni klub poslanika, Aleksandar Damjanovic

POSLANICKO PITANJE

Koji su^ razlozi, sada vec, veoma ozbiljnog kasnjenja u realizaciji projekta autoputa, i kada ce
isti biti zavrsen, imajuci u vidu da je prvobitni rok zavrsetka bio u maju 2019. godlne?

I

Odgovor trazim I u pisanoj formi.



ODGOVOR

Poslanice Damjanovicu,
!

V  IVase P|itanje je prilika da makar na trenutak skrenemo sa tema veoma zahtjevne borbe protiv
krize uzrokovane pandemijom Covidl9. Jer je vazno da i u ovim okolnostima gradani cuju da
ni u kom slucaju ne zanemarujemo kapitalne projekte, prije svih najvazniji od njih - autoput
Bar-Boljare.

Slozicemo se da je vrijednost ljudskog zivota nemjerljiva. Ali i u takvim okolnostima, Vlada
nastojj prije svega da stvorl usiove da sacuva zivot 1 zdravlje svakog pojedinca.
Zahvaljujuci preduzetim mjerama, Crna Gora se danas ubraja u red drzava koje se uspjesnije
od druglh bore sa pandemijom virusa. istovremeno, u potpunosti smo posveceni tome da u
svakom segmentu zivota, a prvenstveno u ekonomsko-socijalnom, preduzmemo neophodne I
blagovremene mjere kako bismo ubiazili posljedice krize.

Te pos jedlce demo, i uz sve napore, osjetiti i vecih osjecamo u gotovo svakoj oblasti. Uvjeren
sam, medutim, da cemo zajednickim radom, predanoscu i zaiaganjem, sve to savladati
uspjesno i najbrze moguce, i vratiti se na put strateskog i ekonomskog razvoja na kojem vec
godinama biljezimo zapazene rezultate.

Budite uvjereni da ce Vlada uciniti sve da do toga sto prije dode.
I

Izgradnja Autoputa nije izuzetak. Dovrsetak ovog projekta je razvojni prioritet nase zemlje i
imperativ sveukupnog napretka Crne Gore i svakog njenog gradanina. IMecemo dopustltl da
taj prioritet bilo sta dovede u pitanje.

Autoput Bar - Boljare je projekat kojim se od pocetka odgovorno upravija, sto smo pokazall
transparentnim nacinom vodenja radova u svakoj dosadasnjoj fazi, i ako VI imate drugacije
videnjetoga.

Kao sto je poznato, izgradnja je pocela 11. maja 2015. godine, sa ugovorenim rokom reaiizacije
od 48 mjeseci, koji je produzen do 30. septembra 2020. godine. Ovaj datum je trenutno, u
skladu sa Ugovorom o projektovanju i izgradnji, ugovoreni rok za zavrsetak radova i nije za
sada produzavan u ugovornoj proceduri.

Do sada je zavrseno 87% radova i u tom smislu ocjena o ozbiljnom kasnjenju, iznesena na
danasnji dan, u najmanju ruku je pretjerana, ili evo da kazemo preuranjena, a I sustinski
neodrziva.

Zahvaljujuci Izuzetnim naporima Vlade i Ministarstva saobracaja 1 pomorstva, kilometri
autoputa u Crnoj Gori su realnost vidljiva svakom od nas. Danas je izgradnja autoputa prije
svega uspjesan graditeljski poduhvat koji je istovremeno objedinio najved broj gradevinsklh
kompanija ikad, cak preko 120, kako iz Crne Gore, tako i iz regiona.

I

Crna Gora je svima njima omogucila, u usiovima otvorenog trzista i slobodne konkurencije, ne
samo uspjesno poslovanje, vec i transfer znanja i iskustava. Time smo domace izvodace

ospospbili da sjutra i sami mogu konkurisati za realizaclju drugih kapitalnih projekata na
globalnom trzlstu, iako se ovo zeli osporiti prakticno svakoga dana.



Sustinski je vazno i sto su do sada prva dionica i radovi na njoj bili generator ekonomskog rasta
i novih radnih mjesta, sto je jos Jednom ukazalo na neprocjenjiv znaca] citavog projekta za
Crnu Goru.

Ove ci ijenice, poslanice Damjanovicu, kao i to da su radovi bezbjedni i kvalltetni, mnogo su
vazniji, necete se sloziti sa mnom, all 1 od samih rokova.

Nepredvidenih okolnosti ima i na mnogo manje zahtjevnim gradevinskim projektima, a ne na
ovako kompleksnim. Tome svjedoci i gotovo svako od nas u okviru svojih porodlcnih investlcija
i podulivata kojih imamo.

Iluzorno bi bilo ocekivati da projekat ovih dimenzija I znacaja^ ostane imun na globalne
poremecaje, poput pandemtje Koronavirusa. Dakle, mi nemamo problem samo sa
pandemijom, nego imamo problem sa ekonomijom, odnosno zakljucanom ekonomljom kao
posjjedicom ove pandemlje. Sve Je zakljucano. Zakljucani su biznisi, zakljucane su granlce,
unistena su trzista i onemogucen protok ljudi i radne snage.

U prilog njenom globalnom uticaju na projekte sirom svijeta ide i cinjenica da efekte
pandemlje prati I tumaci i Medunarodna asocijacija inzenjera FIDIC, dajuci odgovarajuce
smjernice Investitorima, Izvodacima i konsultantlma.

I

Uvazavajuci stavove medunarodnlh adresa, Vlada ipak aktivno radi na tome da posljedice
pandemlje na projekat budu sto manje.

Vec punih dva mjeseca otezani su usiovi rada na gradilistlma i sekcijama autoputa, na svim
nivolma. UzrocI su obustava medunarodnog saobracaja, otezano funkcionisanje lanaca
snabdijevanja, smanjena mobllnost radne snage.

Nije ovdje, poslanice Damjanovicu, u pitanju samo nedostajucih 800 i 900 pianiranih radnika
kineske kompanije izvodaca, nego nemogucnost obezbjedenja drugih radnika od strane
izvodaea, pa i domacih podizvodaca na nasem i na regionalnom trzistu. Nema ih. Dakle, ovdje
nedostaje radna snaga glavnog izvodaca. 1 sa razlogom, vjerujte. Cak, dio radne snage koju
pokusavaju da obezbijede iz okruzenja nemaju ta znanja koja ima ta radna snaga koju su oni
imali i izgubili sa kineskog trzista.

0 opra^danosti razloga za eventuaino novo produzenje ce se odiucivati kroz odgovarajuce
ugovorne procedure. Izvodac radova je pokrenuo postupke za odobrenje produzetka roka
usljed ,|vlse sile" izazvane pandemijom virusa i mjera koje se tim povodom preduzimaju. Dakle,
izvodac je to vec pokrenuo.

0 Ishodu odluke informisacemo Parlament I uvazene poslanike, a i cijelu javnost, elm
procedure budu okoncane.

Zelim da podijellm sa vama ohrabrujuce informaclje da se, uprkos trenutnim okolnostima koje
su poremetile svakodnevni zivot, radovi na IzgradnjI dionice Smokovac - Matesevo, odvijaju I
to dobrjom dinamlkom. Istina jeste smanjen Intenzitet I uz odredena kasnjenja i poteskoce na
pojedinim drugim pozlcljama.



Izvodac je nakon 11. maja 2019. godine, koristeci svoje ugovorno pravo, podnio izvjestan broj
zahtjeya kojim potrazuje produzetak roka realizacije zbog dogadaja koje je smatrao rizicnim
na strani Investitora, a koji se razmatraju i evaluiraju od strane Nadzornog organa u ugovorno]
proceduri.

Sve nayedeno je uobicajena praksa FIDIC ugovora^ cije ishode Investitor ne moze prejudicirati
do okoncanja postupaka, koji ukljucuju i pravo ugovornih strana na pokretanje spora pred
Komisijom za rjesavanje sporova Hi, u krajnjem, pokretanje arbitraznog postupka.

Da zakljucim, svako do sada odobreno pomjeranje roka bilo je u skladu sa realnim okolnostlma
ill, u sadasnjem kontekstu, onima koji se nijesu mogli predvldjeti npr. kao klizista na odredenim
djelovima dionlce na koiasinskoj strani.

Stoga,

Nema

poslanice Damjanovicu,

mjesta rekao bih za dramaticna predvidanja kada je u pitanju autoput!

Kvalitet 1 bezbjednost radova ce i ubuduce biti nas primarni cilj, uz ekspeditivnost na kojoj
cemo insistiratl.

Kao I do sada, javnost ce biti upoznata sa realnim rokovima kada se okolnosti sagledaju i
procijene, a prepreke otklone. U ovom trenutku je najvaznije da gradilista nijesu zaustavljena
I da nema indicija da se to moze dogoditl.

Naprotiv, i sa podgoricke i sa kolasinske strane, i duz cijele trase - radovi odmicu, a autoput
poprlnja sve jasnlje obrise i konture.
Znam i da svi sa nestrpljenjem ocekujemo voznju i da se radujemo prvim kilometrima
autoputa. I to je bliska buducnost, cim budu okoncanesve propisane procedure koje garantuju
njegovu punu funkcionalnost.

Kao sto sam ranije rekao, zbog sadasnjih okolnosti, procjenjujemo da ce to biti u prvoj polovini
2021. godine.

2a projekat vijeka, kakav Jeste prvi crnogorski autoput, to Je neizbjezna, all ipak maia cijena
ove giobalne pandemije odnosno ove krize.

i da Vas ispravim, sasvim sam siguran da druga dionica autoputa po idejnom projektu kosta
izmedi 270 1300 miliona eura. Moguce da ste mislili i na drugu i na trecu dionicu.

Hvaia Vam.


